

(Sir GEORGE PREVOST, Governor, 1812.)

"that I shall, at all times, experience your ready aid
"in my discharge of its important duties."—J. C. p. 38.

Tuesday,
19th May,
1812.

His Excellency Sir GEORGE PREVOST, Baronet, being seated in the Chair, on the Throne, the Speaker of this House commanded the Gentleman Usher of the Black Rod, to let the Assembly know, "It is His Excellency's pleasure, they attend Him immediately in this House,"

Who being come with their Speaker,

His Excellency the President was pleased to deliver the following Speech:

*Gentlemen of the Legislative Council, and
Gentlemen of the House of Assembly,*

"The advanced Period of the year renders a remission from your Legislative duties highly necessary; but before I put an end to the present Session of the Provincial Parliament, I am desirous of expressing my warm approbation of the assiduity with which you have attended to the important objects of public concern, for which, when I first met you, I claimed your most serious consideration.

"You have wisely bestowed much of your labour upon the improvement of the militia system, from the law which you have passed upon the subject, and from the increased means you have thereby afforded me for the defence of the Province. I confidently look forward to fresh proofs of the loyalty, zeal, and public spirit of its inhabitants. Every motive of expediency as well as of honor, and of duty calling for the immediate execution of this Act, you will soon be enabled to discover by its operation what are its imperfections; and I feel assured you will be disposed promptly to remedy those defects, which may be found to exist in it, whenever the subject shall be again submitted to your consideration.

Gentlemen of the House of Assembly,

"You are entitled to my best thank for the proof, I have received of your confidence in my administration by the very liberal provision you have made for the exigencies of the public service. You may depend, on the exercise of a just and prudent economy in the application of what you have so freely granted.

*Gentlemen of the Legislative Council, and
Gentlemen of the House of Assembly,*

"I deeply lament my inability to communicate to you any favorable change in the state of the health of our venerable and beloved Sovereign. The continuance of His Majesty's indisposition has caused His Royal Highness the Prince of Wales to be invested with the unrestricted Royal authority, and I must sincerely congratulate you upon the series of brilliant events, each augmenting the power and glory of the Empire, and recently terminating in the conquest of Java and the fall of Ciudad Rodrigo, which have so eminently distinguished the Regency of His Royal Highness.

"The Embargo Laws lately passed by the Government of the United States, and other similar unquestionable indications of an unfriendly spirit and disposition towards Great-Britain, demand suitable

"avez conçues de mon Administration de ce Gouvernement, bien assuré que J'éprouverai en tout tems de vous, l'assistance nécessaire pour m'acquiescer des devoirs importants qui en appartiennent."—J. C. p. 38.

Son Excellence, Sir GEORGE PREVOST, Baronet, étant assis dans la Chaise sur le Trône, l'Orateur de cette Chambre a ordonné au Gentilhomme Huissier de la Verge Noire, d'informer l'Assemblée, "Qu'il est du plaisir de Son Excellence, qu'elle vienne le trouver immédiatement dans cette Chambre."

Laquelle étant venue, précédée de Son Orateur,

Son Excellence a bien voulu délivrer la Harangue suivante:

*Messieurs du Conseil Législatif, et
Messieurs de la Chambre d'Assemblée,*

"La saison avancée de l'année exige que vous terminiez vos travaux Législatifs; mais avant de mettre fin à la présente Session du Parlement Provincial, Je désire vous exprimer ma vive approbation de l'Assiduité avec laquelle vous vous êtes appliqués aux objets importants des affaires publiques, pour lesquelles Je requies votre considération la plus sérieuse, lorsque Je vous assemblai en première instance.

"Vous avez sagement donné une grande partie de votre travail à améliorer le système de Milice, par la Loi que vous avez passée à ce sujet, et les moyens additionnels que vous m'avez donnés par icelle, pour la défense de la Province, me font attendre de nouvelles preuves de loyauté, de zèle et de patriotisme de la part de ses habitants. Tous les motifs d'utilité ainsi que d'honneur et de devoir exigeant l'exécution immédiate de cet Acte, vous serez bientôt à même de découvrir, par ses effets, qu'elles en sont les imperfections; et Je suis assuré que vous serez disposés à remédier promptement aux défauts qui pourroient s'y rencontrer, quand ce sujet sera soumis de nouveau à votre considération.

Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

"Vous méritez mes meilleurs remerciemens, des preuves que J'ai reçues de votre confiance, dans mon Administration, par les avances libérales que vous avez faites pour les besoins du service public. Vous pouvez compter sur l'exercice d'une économie juste et prudente dans l'application de ce que vous avez si généreusement accordé.

*Messieurs du Conseil Législatif, et
Messieurs de la Chambre d'Assemblée,*

"Je ressens le plus vif regret de ne pouvoir vous communiquer aucun changement favorable à l'état de la santé de Notre vénérable et bien-aimé Souverain; la continuation de l'indisposition de Sa Majesté, a été cause que Son Altesse Royale, le Prince de Galles, a été revêtu de l'autorité royale sans restrictions; Je vous félicite sincèrement sur la suite d'événemens brillants, qui ont augmenté la puissance et la gloire de l'Empire, récemment terminés par la conquête de Java, et la chute de Ciudad Rodrigo, qui ont si éminemment distingué la Régence de Son Altesse Royale.

"Les Loix de l'Embargo dernièrement passées, par le Gouvernement des Etats-Unis, et d'autres semblables indices des dispositions Hostiles envers la Grande-Bretagne, demandent de votre part des

Mardi, 19.
Mai, 1812